
Výroční zpráva presidenta IDC pana Thomase Bechta u příležitosti 

konání kongresu Mezinárodního klubu dobrmanu (IDC) 01.09.2023 

v Jablonci na Slovensku 

 

Moji vážení delegáti, 

Jak víte, slavíme v letošním roce zvláštní jubileum, a to 45 let od založení 

Mezinárodního klubu dobrmanů (IDC). 

 

Na podzim roku 1978, za podpory tehdejšího francouzského presidenta Dobrman 

klubu pana Francois Striby, pozvala země původu plemena dobrmana Německo, 

národní presidenty jednotlivých zemí na ustavující schůzi do Mnichova. 

Toto pozvání přijalo mnoho zemí a založilo Mezinárodní dobrman klub (IDC). 

Zúčastnily se země: Německo, Francie, Belgie, Itálie, Holandsko, Švýcarsko, 

Japonsko. 

Na tomto kongresu bylo jednomyslně rozhodnuto, že první kongres a výstava IDC 

se budou konat ve Štrasburku. Již o rok později v roce 1978 jsme mohli poprvé 

tuto působivou významnou událost uspořádat. 

Velmi rychle se Mezinárodní klub dobrmanů (IDC) vyvinul ve významné sdružení 

mnoha zemí. Každý rok se připojovali další národní kluby a asociace. V současné 

době evidujeme žádosti i dalších zemí, kteří se k IDC chtějí připojit. V roce 45 

výročí, v roce 2023 je v IDC zastoupeno 43 členských zemí. 

Skutečnost, že se IDC rozvinula do současné velikosti a významu, je naším 

společným úspěchem. Znamená to, že přátelé plemene dobrman po celém světě 

se sešli pod záštitou IDC, aby na mezinárodní úrovni realizovali společný cíl. To 

nebylo a není vždy jednoduché. Proto si všichni zaslouží uznání a poděkování za 

veškerou snahu a práci, kterou odvedli. 

Nejenom, že se na Světovou výstavu  IDC pravidelně hlásí extrémně vysoký počet 

vystavovatelů, stále populárnější se také stává Mistrovství světa ve výkonu 

dobrmanů (IDC). To nás velmi těší a jsme hrdi na výkony účastníků. V roce 2023 

tuto významnou událost zorganizoval, za velké podpory příznivců plemene, 

Slovenský dobrman klub. Srdečně děkujeme za organizaci této akce a za 

pohostinnost organizátorům. 



Náš kongres IDC má sloužit k tomu – a to znovu a znovu zdůrazňuji – ukázat chov 

specifický pro plemeno, jednotlivé vlastnosti plemene, ale i sportovní vývoj 

v příslušných zemích, abychom našli adekvátní řešení případných problémů a 

k výměně zkušeností a cílů k zajištění positivní budoucnosti pro naše psy. 

Měli by zde být osobně projednány přání a návrhy, jejichž obsah jde vždy ruku 

v ruce se standardem plemene mateřské země Německa, ustanoveními IDC a 

smlouvou o spolupráci mezi IDC a FCI a musí být implementovány pro všechny 

členské země po organizační a personální stránce. 

Když dnes diskutujeme o návrzích a děláme důležitá rozhodnutí, pamatujte, 

prosím, že ze strany mateřské země plemene se v rámci priorit dělá vše pro 

podporu členských zemí IDC. 

Více o podrobném vývoji a pozorováních ve vývoji chovu se dozvíte ze zprávy 

našeho hlavního poradce chovu pana Rudiho Killmaiera. 

ZTP  se  staly nedílnou součástí chovatelských aktivit ve většině členských zemích. 

Na to jsem obzvlášť hrdý. Toto je základ pro mezinárodně jednotný  chov našeho 

jedinečného plemene. 

Smlouva o spolupráci vám umožňuje přesvědčit vaše zastřešující organizace o 

nutnosti konání ZTP a nezbytných vyšetření. Odpovědní pracovníci v IDC vám 

samozřejmě v případě potřeby rádi pomohou. To také znamená, že určitá přání, 

návrhy nebo aplikace musí být vždy pečlivě prozkoumány (zváženy), aby se 

zjistilo, zda mohou být implementovány na národní nebo mezinárodní úrovni. Ve 

většině zemích jak chovatelský řád, tak i vystavování rodokmenů zajišťují 

kynologické svazy, pro které naše rozhodnutí nejsou relevantní. 

Prosím vás, abyste poté diskutovali. Každý, kdo má co říci, by to měl udělat zde 

osobně. Na FB, Instagramu atd., nemají informace z našeho jednání místo! Jinak 

můžeme IDC rozpustit a vést jen neplodné a neverbální diskuse na sociálních 

sítích. 

Na závěr bych chtěl zvlášť  poděkovat svým kolegům z výkonné rady, paní Evi 

Torfs, panu Rolandu Beunekensovi, panu Dohoczkimu a panu Killmaierovi za 

jejich celoroční práci a podporu ve výkonné radě IDC. 

Vážení kolegové, všichni jste cennými členy IDC a velmi si vážím vaší práce. 

Pojďme nyní zahájit konstruktivní diskusi a rozhovory, abychom tento kongres 
úspěšně a v přátelském duchu naplnili. Nakonec bychom se měli společně přiblížit 



k cíli, zejména u chovu, k jednotným a kontrolovatelným předpisům rámci členských 

zemí IDC a ke spokojenosti chovatelů, sportovců a členů IDC. 

Přeji nám všem úspěšné, zajímavé a harmonické Dny výročí IDC 2023, 

charakterizované pozitivním duchem IDC. 

Rád bych vám všem poděkoval za vaši váženou pozornost a také za konstruktivní 

příspěvky  a pozitivní a přátelskou spolupráci. 

Ať žije DOBRMAN! 

 

 

 

 

 


